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Dag van de Gelderse Gemeenten 
Verslag digitale algemene ledenvergadering, 6 september 2021 
 

 

Op 6 september 2021 stond de Dag van de Gelderse gemeenten gepland. Graag hadden we 

onze leden weer fysiek ontmoet, dit keer in gemeente Nunspeet. Helaas gooide het coronavirus 

opnieuw roet in het eten. In kort tijdsbestek heeft VNG Gelderland, in samenwerking met 

gemeente Arnhem, een digitale algemene ledenvergadering kunnen organiseren. 

 

Deze digitale algemene ledenvergadering vond plaats op maandag 6 september 2021 tussen 

10.00 en 12.00 uur via Microsoft Teams. In totaal waren er 65 deelnemers aanwezig.  

 

René Verhulst, voorzitter van VNG Gelderland, opent de digitale algemene ledenvergadering. 

Hij benoemt hoe fijn het is dat we ondanks alles toch nog, digitaal, bij elkaar kunnen komen. 

Burgemeester Marcouch wordt bedankt voor het beschikbaar stellen van de locatie voor deze 

digitale vergadering. Gemeente Nunspeet wordt ondanks alles toch bedankt voor alle moeite. 

Het is het voornemen volgend jaar de Dag van de Gelderse Gemeenten in Nunspeet te 

organiseren. 

 

John Berends, Commissaris van de Koning, voert het woord. Hij gaat in op actuele politieke 

ontwikkelingen. Daarbij wijst hij op de lang lopende kabinetsformatie.  Het kan niet dat de 

kabinetsformatie zo lang duurt. De problemen in het land vragen om doorpakken en daarvoor is 

een kabinet nodig. John roept deelnemers op om hun politieke netwerk aan te spreken. 

 

Agenda 

De agenda van de Algemene Ledenvergadering wordt kort toegelicht. Omdat het op het 

nippertje een digitale vergadering is, wordt de agenda kort behandeld en ligt de focus van deze 

bijeenkomst op het themagedeelte met Leonard Geluk.  

 

De belangrijkste punten:  

 

Kascontrole  

Maikel van der Neut wordt benoemd als nieuw lid van de kascontrolecommissie. 

 

Onderzoek Gelderse Veren 

Bestuurslid Loes van der Meijs praat de deelnemers bij over de stand van zaken.  

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag.  

 

De Algemene ledenvergadering wordt afgesloten. Daarna is er tijd voor het themagedeelte met 

Leonard Geluk.  

 

http://www.vnggelderland.nl/
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Eerste themagedeelte over financiën  

 

De kabinetsformatie is nog niet rond. Deelnemers worden gevraagd om hun netwerk aan te 

spreken.  

 

Positie van gemeenten  

Er wordt tevreden gereageerd op de gemaakte afspraken rondom jeugdzorg. Er is 1,3 miljard 

nodig. De Arbitragecommissie heeft gemeenten in het gelijk gesteld. Hierbij is ook afgesproken 

dat de kwaliteit omhoog moet. Dit was een belangrijke bouwsteen voor de bijdrage van de VNG 

aan de kabinetsformatie. Niet alleen dat er geld komt voor jeugdzorg, maar ook dat het 

beschikbaar blijft. 

 

Opschalingskorting 

De keuze van het kabinet is om gemeenten een miljard te korten. Het zou immers efficiënter 

kunnen. VNG doet er nu alles aan om voor de komende begroting de opschalingskorting weer 

te bevriezen, 270 miljoen. Dat zou helpen op weg naar een definitieve afschaffing. 

 

Koers VNG: eerst geld, dan pas meewerken aan het nieuwe kabinet. 

 

Herijking gemeentefonds 

VNG kan pas overgaan tot een positief advies als de koek groter wordt. 

Daarnaast moeten de criteria voor het nieuwe gemeentefonds kloppen met eerder gemaakte 

afspraken. 

 

Woonopgave 

Het is moeilijk om inzicht te krijgen in de relatie tussen gemeenten en het rijk over deze grote 

opgave. Er moeten andere oplossingen worden gevonden voor de druk op gemeenten. Er komt 

geen regiefunctie bij de VNG over verdeling woningen per gemeente. Dat ligt bij het rijk.  

 

Deelnemers stellen tijdens de vergadering veel vragen over dit onderwerp. 

Onderdeel van VNG inbreng kabinetsformatie: arbitragecommissie zou moeten blijven. Geld 

moet aan gemeenten worden uitbetaald om dieptepunten te voorkomen. 

 

Tweede themagedeelte  

 

VNG lobbywerk richt zich op alle ministeries die voor hen van belang zijn. Ze doen dat ook via 

politieke partijen. Via hen zorgen ze ervoor dat punten van belang voor gemeenten goed op 

tafel komen. Input gaat erg over geld, maar ook over hoe de verhoudingen tussen rijk en 

gemeenten beter vormgegeven kunnen worden. 

 

De VNG kan pas met het nieuwe kabinet over inhoud en een sterkere positie van gemeenten 

spreken als het geld geregeld is.  

 

VNG zoekt een ander type samenwerking tussen gemeenten, regio en rijk als het gaat om 

ruimtelijke ordening. 
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Onderwerpen om af te stemmen met het rijk 

Woningbouw en klimaat (en mobiliteit) hebben beide invloed op de inrichting van onze ruimte. 

Daarnaast moeten er met het rijk afspraken worden gemaakt over het sociaal domein. 

Regionale economie is een thema dat hier ook bij aanhaakt.  

Gemeenten kunnen input leveren voor de agenda voor de kabinetsformatie.  

 

Landbouw 

In de samenwerking met het rijk hebben we door corona nieuwe structuren geschapen. Dit zijn 

goede onderleggers voor de toekomst.  

 

Op 1 oktober 2021 was er een bijeenkomst met provincie Gelderland en de Gelderse 

wethouders financiën om over een aantal van deze onderwerpen verder te praten. 

 

Leonard wordt bedankt voor zijn toelichting en het beantwoorden van de vragen. 

Andere vragen kunnen ook altijd gesteld worden via VNG Gelderland, via secretariaat: 

secretariaat@vnggelderland.nl en 06 42 227 227. 

 

Burgemeester Verhulst sluit de vergadering. 

 

 

 

mailto:secretariaat@vnggelderland.nl

